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Abstracts of Thesis 

 

 دراست التأثيزاث النسبيت و غيز النسبيت على المقاطع العزضيت للاستطارة المزنت للإلكتزوناث من الذراث

المرنة للإلكترونات من بعض الذرات   تناولنا فً هذه الدراسة موضوع بحث التأثٌرات النسبٌة وغٌر النسبٌة  على المقاطع العرضٌة للاستطارة            

 وعند طاقات تصادم مختلفة )واطئة و متوسطة و عالٌة (، حٌث قمنا بحساب المقاطع العرضٌة التفاضلٌة والكلٌة. 

وقد تم تضمٌن   ررود نكدٌراك وغٌر النسبٌة المتمثلة بمعادلة ش ةهذا و قد قمنا بعمل مقارنة بٌن المقاطع العرضٌة  النسبٌة المتمثلة بمعادل          

 (. McCarthyو    Furnessتأثٌرات جهد الاستاتٌكً )المستقر( فً حساباتنا فضلاً عن أنموذج جهد التبادل المشتق من قبل الباحثٌن  )

حساب قٌم إزاحة الطور ( والتً من خلالها تمت Partial Wave Analysesوقد اعتمدنا احدى طرق حل الاستطارة وهً طرٌقة تحلٌل الموجة المُجزئة ) 

(Phase Shift و سعة الاستطارة المباشرة )𝒇 𝜽   وسعة التبادل𝒈 𝜽  ( الناتجة من البرم المتعاكس ،Spin-Flip و الداخلة فً حساب المقاطع ،)

 ( .TCS( والكلٌة )DCSالعرضٌة التفاضلٌة )

ضمن التأثٌرات النسبٌة لمعادلة   Spin Polarization  𝑺 𝜽استقطاب البرم  كما و قد عملنا فً دراستنا هذه  على حساب ودراسة معامل              

 الهدف .-الهدف و الالكترونات المتصادمة مع ذرة-دٌراك ، والناتج من تفاعل التبادل بٌن الكترونات ذرة

Study of Relative and Non-Relative Effects on The Cross Sections of The Elastic Scattering of 

Electrons from Atoms 

             In this study, we examined the relative and non-relative effects on the Differential cross  sections of the 

elastic scattering of electrons from some atoms at different collisions energies (low, medium and high).Our 

calculations employed  the  effects of the static potential  in addition to the exchange model  derived  by (Furness 

and McCarthy). Solved of the scattering theory by the partial wave analysis method, by which the phase shift 

calculated , the direct scattering amplitudes 𝒇  𝜽  and exchange scattering amplitudes g (θ) resulting from the 

spin-flip . From  these parameters were calculated differential cross-sections (DCS) and (TCS). 

         This research also involute the calculating and studying the polarization parameter 𝑺 𝜽  within the relative 

effects of the Dirac equation, and the result of the interaction between the electrons of atoms-target and  the 

electrons colliding with the atom-target. 

 


